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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tájékoztatás kérése az államháztartás központi 
alrendszerének 2019. január havi helyzetéről szóló tájékoztatóval kapcsolatosan" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  Ön  által  vezetett  szaktárca  a  mai  napon  közzétette  az  államháztartás  központi
alrendszerének2019. január havi helyzetéről szóló tájékoztatóját. (a kormány.hu honlapon – tévesen
február 28-ai dátum került feltüntetésre)

A  tájékoztatóban  szerepel,  hogy  a  Nemzeti  Foglalkoztatási  Alapból  finanszírozott  Start-
munkaprogram  kiadása  januárban  6,4  Mrd  forintban  teljesült.  E  kiadás  az  előző  év  azonos
hónapjában teljesített összegtől 3,3 Mrd forinttal maradt el.

Az eltérés aránya annak ellenére is szembetűnő, hogy a 2018. évi költségvetés 206.695 Mrd forint
működési és 18.305 Mrd forint felhalmozási kiadással számolt (ez utóbbi jóval túl is teljesült) míg a
2019. évi költségvetés már csak 166.500.- Mrd forint működési és 13.500,0 Mrd forint felhalmozási
kiadással kalkulál.

I.  A fentiekkel  összefüggésben  kérdezem  Tisztelt  Miniszter  Urat,  hogy  milyen  okokra
vezethető vissza a januári adatokban a bázisidőszak értékéhez képesti nagyarányú eltérés?

II.  A 6,4  milliárd  forinton  belül  hogyan  oszlanak  meg  a  működési-,  és  felhalmozási
kiadások?

Némiképp  aggasztónak  tartom,  hogy  2019.  január  hónapban  a  költségvetési  szervek
bevételeiösszesen 37,9%-kal alacsonyabbak a 2018. január havi bevételeknél (159,2 Mrd forintot
tettek ki) ugyanakkor ugyanezen szervek kiadásai 15,9%-kal növekedtek a bázisidőszakhoz képest.
(479,1 Mrd forint)



III.  Kérdezem Tisztelt  Miniszter  Urat,  véleménye  szerint  milyen tényezők,  intézkedések
hozhatják egyensúlyba a bevételi és kiadási oldalt, hiszen a jelenlegi mérték, mely szerint a
kiadások nagyjából háromszorosát teszik ki a bevételeknek nyilvánvalóan tarthatatlan.

Kiemelést  érdemel  továbbá,  hogy az  „Uniós  programok kiadásai”mérlegsoron  január  hónapban
89,3Mrd forint összegű kifizetés történt, amely az éves előirányzat 4,6%-os teljesítését jelenti.

IV.  Mi  az  oka  a  kifizetések  visszaesésének,  illetve  annak,  hogy  az  éves  előirányzat
időarányos részének 50 %-a sem teljesült?

Mindenre kiterjedő szíves válaszát előre is köszönöm.

Gyöngyösi Márton
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